
Protokół Nr 13/08 
z posiedzenia wspólnego Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranic ą oraz Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej 
i Ochrony Środowiska 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
w dniu 18.04.2008 roku. 

 
 
Obrady Komisji prowadził Pan Józef Kwiecień – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1 i 2).  
 
Porządek posiedzenia: 
Część I  
 
1. Zaopiniowanie rocznego sprawozdania Zarządu Województwa z wykonania 

budŜetu województwa za 2007 rok. 
2. Raport z realizacji projektu systemowego ROPS „ABC sukcesu zawodowego”  

w ramach Priorytetu VII – Promocja integracji społecznej Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki Działania 7.1 – Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji; 
Poddziałania 7.1.3 Podnoszenie kwalifikacji kadr pomocy społecznej. 
Podsumowanie wdraŜania pilotaŜowych projektów konkursowych w ramach 
Priorytetu IX – Działanie 9.5, Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach 
wiejskich oraz pilotaŜowego projektu systemowego ROPS w ramach Priorytetu 
VII – Poddziałanie 7.1.3 PO KL oraz stanu gotowości do poddawania się 
audytowi zgodności.  

3. Informacja na temat stanu realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007 – 2013.  

4. Podsumowanie przebiegu IX edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jakości 
(stan na 6 marca 2008 r.) 

5. Sprawy róŜne. 
 

Część II - wspólna z Komisj ą Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska 
6. Omówienie moŜliwości współpracy Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych 

w Radomiu z samorządem województwa świętokrzyskiego.   
7. Informacja nt. przestrzennego zagospodarowania województwa świętokrzyskiego 

z uwzględnieniem inwestycji planowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad w okresie programowania 2007-2013 i latach następnych. 

 
 
Punkt 1 ze względu na brak quorum został przesunięty na następne posiedzenie 
Komisji. 
 
Ad. 2. 
Raport z realizacji projektu systemowego ROPS „ABC sukcesu zawodowego”  
w ramach Priorytetu VII – Promocja integracji społecznej Programu Operacyjnego 



Kapitał Ludzki Działania 7.1 – Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji; 
Poddziałania 7.1.3 Podnoszenie kwalifikacji kadr pomocy społecznej. 
Podsumowanie wdraŜania pilotaŜowych projektów konkursowych w ramach 
Priorytetu IX – Działanie 9.5, Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich 
oraz pilotaŜowego projektu systemowego ROPS w ramach Priorytetu VII – 
Poddziałanie 7.1.3 PO KL oraz stanu gotowości do poddawania się audytowi 
zgodności.  (zał. 4) 
   
Barbara Jakacka-Green – Dyrektor Departamentu Zdrow ia i Polityki Społecznej  
zreferowała temat zgodnie z załączonym materiałem. 
W dyskusji uczestniczył Radny Grigor Szaginian. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 3.  
Informacja na temat stanu realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007 – 2013. (zał. 5) 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej  zreferowała 
załączony materiał. Poinformowała, Ŝe pojawi się w najbliŜszym czasie opracowanie, 
które będzie wyjaśniało, jak naleŜy zacząć jakiekolwiek działania, wyszczególni co i 
gdzie się kwalifikuje, kto z jakich działań moŜe skorzystać itp. 
 
 
W dyskusji uczestniczyli: Marcin Perz, Grigor Szaginian, Jarosław Przygodzki. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 4. 
Podsumowanie przebiegu IX edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jakości (stan 
na 6 marca 2008 r.) (zał. 6) 
 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej pokrótce 
zreferowała materiał. Nie było głosów w dyskusji. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Nie było poruszanych tematów w sprawach róŜnych. 
 
Drugą, wspóln ą część posiedzenia rozpocz ął i poprowadził Józef Kwiecie ń – 
Przewodnicz ący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska - powitał wszystkich zgromadzonych i zaproponował, aby zdjąć 
z porządku obrad (przesłanego wraz z zaproszeniem na posiedzenie) punkt 1., 
przewidujący omówienie moŜliwości współpracy Regionalnej Dyrekcji Lasów 
Państwowych w Radomiu z samorządem województwa świętokrzyskiego z uwagi na 
nieobecność Pana Dyrektora Adama Wasiaka. 
 
Ad. 6. 
Informacja nt. przestrzennego zagospodarowania województwa świętokrzyskiego 
z uwzględnieniem inwestycji planowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych 
i Autostrad w okresie programowania 2007-2013 i latach następnych. (informacja 



została załączona do protokołu Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska z dnia 18 kwietnia 2008) 
 
Multimedialną prezentację przedstawiła Pani Ewa Sayor - Dyrektor Oddziału 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Ki elcach. 
 
Następnie głos zabrał Pan Ryszard Nagórny - Zast ępca Dyrektora 
Świętokrzyskiego Biura Rozwoju Regionalnego w Kielcach.  
Poinformował, Ŝe Świętokrzyskie Biuro Rozwoju Regionalnego cały czas 
współpracuje z GDDKiA i prezentowany przed chwilą materiał powstał przy 
współpracy obydwu tych jednostek. ŚBRR uczestniczy problemach z „obejściem” 
Kielc. Jest wiele koncepcji, ale budowa obwodnicy stale znaczona jest nowymi 
problemami, m.in. tym, Ŝe napotyka się na tereny naleŜące do Natura 2000. 
Niezmiernie waŜne jest uporządkowanie południowej części Kielc ze względu na 
planowaną budowę lotniska Obice. 
Cieszy się z faktu budowy dróg ekspresowych (S7) oraz remontów prowadzonych na 
trasie nr 74. Pracują teŜ nad projektem skrócenia drogi z Kielc do Tarnowa 
prowadząc ją przez Stopnicę oraz nad projektem budowy mostu w Połańcu. 
 
Przewodnicz ący Komisji  – Józef Kwiecie ń – otworzył dyskusję.  
 
W dyskusji głos zabrali:  
Radny Leszek Bugaj - zadał pytanie, kiedy zacznie się realizacja obwodnicy 
Ostrowca? 
 
Pani Dyrektor Ewa Sayor - wyjaśniła, Ŝe prace projektowe zaczęły się w 2007 roku. 
W połowie bieŜącego roku zostaną one zakończone i materiały projektowe zostaną 
przekazane do Dyrekcji. 
 
Radny Józef B ąk - zadał pytanie dotyczące modernizacji drogi Sandomierz - Kraków 
- dlaczego jest ona realizowana tylko na pewnym odcinku? 
 
Pani Dyrektor Ewa Sayor - poinformowała, Ŝe na tej drodze realizowana jest 
odnowa nawierzchni, a nie modernizacja drogi. Z powodu ograniczonych środków 
Dyrekcja nie moŜe kompleksowo odnowić całej drogi. Stać ją jedynie na odnowę 
około 50 - 60 km rocznie. Dlatego teŜ zadanie to zostało podzielone na etapy. 
 
Radny Józef Moskal - zadał pytania: 
- ile biur projektowych jest zaangaŜowanych w dokumentacje projektową na 
inwestycje drogowe finansowane za pośrednictwem Dyrekcji? 
- czy dyrekcja zabezpieczyła juŜ wykonawstwo inwestycji?   
 
Pani Dyrektor Ewa Sayor - wyjaśniła, Ŝe zamówienie Dyrekcji realizuje kilka biur 
projektowych i poza 1 zadaniem wszystkie projekty są juŜ na ukończeniu. 
Przygotowania projektowe dla nich rozpoczęły się w 2006 roku.  
Stwierdziła, Ŝe gro problemów z przygotowaniem dokumentacji, a później z realizacją 
zadań będzie wynikała z konieczności uwzględnienia Natury 2000.    
 



Przewodnicz ący Komisji – Józef Kwiecie ń - wobec braku dalszych głosów w 
dyskusji podziękował za udział i zadeklarował bieŜącą współpracę Komisji z 
Oddziałem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Kielcach. 
 
Protokół sporządziły: 
Daria Biskup-Kozik 
Marta Solińśka-Pela 
 
 
 
 Przewodniczący Komisji                                  Przewodniczący Komisji 
        Strategii Rozwoju, Promocji                    Komisji Rolnictwa,Gospodarki Wodnej  
          i Współpracy z Zagranicą                                   i Ochrony Środowiska 
 
    Jarosław Przygodzki                                            Józef Kwiecień 


